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Verslag van de Avond van Leusden, Uitwisseling Sportbedrijf op 11 juni 2015 in vergader-
zaal 6 van het gemeentehuis te Leusden 
 
Voorzitter: De heer W.R. Vos  
 

Agenda Verslag 

Opening 21.45-
22.25 uur 

De voorzitter opent de uitwisseling om 21.45 uur.  
 

Sportbedrijf  Wethouder Dragt licht de historie van het sportbedrijf toe. De behoefte aan 
een sportbedrijf is ontstaan vanuit de woningcorporatie. De wens was om 
een buiten de gemeente staand orgaan de uren eerlijk te laten verdelen. 
De tweede aanleiding is de door de raad opgelegde bezuinigingen in 
2013. De gemeente moet efficiënt omgaan met de middelen. Daarom is 
besloten te komen tot een sportbedrijf dat op een effectieve en efficiënte 
manier sport accommodeert. Het college heeft Welzijn Leusden en ande-
ren verzocht om een voorstel. Vier geïnteresseerden zijn geselecteerd om 
een presentatie te verzorgen. De heer Drost stak er met zijn presentatie 
bovenuit. Hij kwam het beste tegemoet aan de ideeën van het college over 
het sportbedrijf. Vervolgens is er een gesprek geweest over het sportbe-
drijf.  
De raad hoeft geen besluit te nemen over het sportbedrijf want het is een 
collegebevoegdheid. Het college wil wel graag de ideeën met de raad de-
len. Deze uitwisseling is ook bedoeld om de heer Drost voor te stellen. 
Het sportbedrijf is niet van de gemeente en de gemeente heeft geen be-
moeienis met de bedrijfsvoering. Er wordt een contract aangegaan om 
diensten te leveren aan de gemeente. De WSL is ook gevraagd om een 
contract aan te gaan. De gemeente moet wel investeringen doen. Die in-
vesteringen betreffen vooral technische voorzieningen van de gebouwen.  
De heer Drost heeft in zijn presentatie aangegeven dat een aantal zaken, 
zoals reserveringen, beter kunnen via internet. Die voorzieningen moeten 
worden gemaakt. 
Het draagvlak voor sportbedrijf is getoetst bij de sportverenigingen en er is 
een presentatie verzorgd bij vijftien binnensportverenigingen. Die waren 
positief.  
De raad kan zienswijzen of bedenkingen indienen tijdens de raadsverga-
dering op 1 juli 2015. 
 
De heer Drost stelt zichzelf voor en geeft een toelichting op het sportbe-
drijf. De missie van het sportbedrijf is: 'Het stimuleren van sport en bewe-
gen voor alle doelgroepen in Leusden door efficiënte exploitatie van 
accommodaties, deskundige begeleiding van sportactiviteiten en onder-
steuning en advisering aan sportverenigingen'. 
 
De ambitie van het sportbedrijf is: 'Het sportbedrijf Leusden ziet kansen 
om, juist in het licht van de veranderende samenleving, een actieve bijdra-
ge te leveren aan de maatschappelijke vraagstukken. Onze ambitie is het 
optimaal en efficiënt exploiteren van de binnensportaccommodaties en het 
stimuleren van sport en bewegen. We willen ons ontwikkelen tot een cen-
trale schakel waar vraag en aanbod van accommodaties actief bij elkaar 
worden gebracht, er sportief aanbod is voor alle doelgroepen in Leusden 
en er wordt samengewerkt met verschillende maatschappelijke partijen.' 
 
Het sportbedrijf zal verantwoordelijk zijn voor de verhuur en beheer van al-
le gemeentelijke binnensportaccommodaties: gymzalen en sportzalen.  
Dat houdt het volgende in: 
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 Incidentele en structurele verhuur. 

 Nieuw reserveringssysteem, 24 uur per dag, zeven dagen per week, 
met een code in plaat van een sleutel. 

 Optimaliseren bezettingsgraad. 

 Samenwerken met de beheerders van De Korf en Antares om alles te 
kunnen realiseren. 

 Veel contact met structurele gebruikers, zoals scholen, verenigingen. 
Sommige verenigingen sporten nu buiten Leusden, terwijl er in Leus-
den wel ruimte is. 

 Voor de toekomst: één portal, ook voor de verhuur van welzijnsruim-
tes, buitensportaccommodaties en mogelijk de tweede sporthal. 

 
Het sportbedrijf is een makelpunt. Dat betekent dat het sportbedrijf de 
schakel tussen vraag en aanbod is. Ook probeert het sportbedrijf nieuwe 
vragen te creëren en actief te zoeken naar nieuwe kansen. Het makelpunt  
is een aanvulling op de bestaande verhuur en zal proactief bemiddelen 
tussen verenigingen en inwoners die om sportruimte vragen en de ge-
schikte accommodaties. Ook geeft het sportbedrijf advies aan beheerders 
of eigenaren van de accommodaties en kan het bedrijf sportverenigingen 
adviseren en ondersteunen. 
 
Het makelpunt zal werken met een portal met een actueel overzicht van 
beschikbare accommodaties, contactpersonen, tarieven, sportmogelijkhe-
den en duidelijke richtlijnen voor verantwoordelijkheid. 
 
Het sportbedrijf doet ook het sporttechnisch beheer, wat voorheen Welzijn 
Leusden deed. Dat gaat met name om keuringen, vervangen sportinventa-
ris en kleine reparaties. De uitleen van sport- en spelmateriaal voor parti-
culieren en bedrijven wordt ook een taak van het sportbedrijf. Dat zal ge-
beuren in combinatie met de buurtsportcoaches.  
 
De buurtsportcoaches zijn nu voor tweede jaar actief. Voorheen waren er 
de combinatiefunctionarissen. De gemeente subsidieert een deel van de 
buurtsportcoaches en SNO ook. De buurtsportcoaches dragen bij aan de 
gemeentelijke doelstellingen en zijn onderdeel van het sociaal basisteam 
Larikslaan2. De wisselwerking loopt goed. Zij hebben al veel samenwer-
kingsverbanden met verenigingen, Abrona, Beweging 3.0, kinderopvang, 
voedselbank, Groene belevenis, CJG en IJsbreker. 
 
Doel van het sportbedrijf is 'versterken door verbinding'. De coördinatie en 
het werkgeverschap van de buurtsportcoaches wordt verbonden met de 
verhuur van de sportaccommodaties en het makelpunt.  
 
De fasering is als volgt: 

 1 januari 2015: Inzet buurtsportcoaches. 

 1 juli 2015: Het sportbedrijf is in de lucht en buurtsportcoaches nemen 
de verhuurtaken over van Larikslaan2. Eerst gaat dat nog op de oude 
manier. 

 1 januari 2016: Het sportbedrijf is compleet ingericht. Zowel buurt-
sportcoaches, verhuur als sporttechnisch beheer vallen onder het 
sportbedrijf.  

 
De wethouder en de heer Drost beantwoorden de vragen. 
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De heer Drost antwoordt dat het bij de ambities niet alleen om cijfers gaat. 
Er liggen kansen om de bezettingsgraad te optimaliseren en om samen op 
te trekken in het sociaal domein. Als het gaat lopen, wordt er geëvalueerd 
en een indicatie gegeven. Het is nu nog onderzoeken.  
 
Hij heeft oriënterende gesprekken gevoerd over het sportbedrijf als leer-
werkbedrijf. Het gaat om mbo Amersfoort voor schoolverlaters, maar ook 
om mensen met een beperking. SNO is al erkend als leerwerkbedrijf. 
 
Het risico van de heer Drost is beperkt. Dat komt ook omdat er middelen 
vrijkomen voor de opstart. Hij had het zelf niet kunnen financieren. 
 
Wethouder Dragt antwoordt dat het contract dat de gemeente met het 
sportbedrijf afsluit als basis de sportactiviteiten heeft. Verder daagt de ge-
meente het sportbedrijf uit om meer activiteiten te organiseren en de 
commerciële drive is dat die extra activiteiten deels ten goede komen aan 
de ondernemer. 
 
De heer Drost antwoordt dat de kantines buiten het sportbedrijf vallen. Hij 
wil wel samenwerken, maar dat hangt ook samen met het bestemmings-
plan van een clubhuis en concurrentie voor horeca.  
 
Wethouder Dragt voegt toe dat de clubhuizen eigendom zijn van de ver-
enigingen. 
 
De heer Drost antwoordt dat een mogelijk nieuwe opdracht het opstellen 
van een zaalvoetbalvereniging is. Nu spelen veel Leusdenaren in Wou-
denberg. Hij heeft een pilot in vakanties gedaan door een zaal om te vor-
men in een speelparadijs. Dat was drie ochtenden een groot succes. Ook 
nieuwe sporten zijn een optie, bijvoorbeeld bouncehockey. Het is noodza-
kelijk om ontwikkelingen in de gaten te houden. 
 
Er is al een samenwerking tussen de buurtsportcoach en Heelkom over 
een diabeteschallenge. Hij zou ook graag willen overleggen over Achter-
veld waar de bibliotheek en de peuterspeelzaal verhuizen en ruimte vrij-
komt. 
 
Wethouder Dragt voegt toe dat dat niet in het contract zit. Het contract 
gaat over de gemeentelijke sportaccommodaties. De tweede sporthal staat 
er nog niet en dat traject moet nog doorlopen worden. De sporthal wordt 
een gemeentelijke sportaccommodatie en zal dan meedraaien in dit sys-
teem. 
 
De heer Drost doet niet alles alleen, want er zijn vijf buurtsportcoaches die 
hem ondersteunen. De buurtsportcoaches zijn medewerkers van SNO, 
waar zij een contract van twintig uur hebben. Zestien uur komt daar bo-
venop voor het sportbedrijf. Als de subsidie wegvalt, vallen zij terug op de 
uren van SNO. 
 
Het sportbedrijf gaat om binnensporten, maar buurtsportcoaches hebben 
Roda '46 geholpen om 45+-voetbal en peutervoetbal te introduceren en 
voetbalkampen te organiseren. Hij wil graag de buitensport betrekken. Bij 
hockey is hij bezig met 60+-hockey. Ook werkt hij met de volleybalvereni-
ging aan beachvolleybal. Het gaat hem om alle doelgroepen, leeftijden en 
sporten. Met de voedselbank is een hardloopclubje gestart. 
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Het sportbedrijf bemiddelt tussen gebruikers van clubhuizen en de factuur 
gaat via de sportvereniging. Hij adviseert verenigingen wel om daar com-
mercieel naar te kijken. 
 
Wethouder Dragt voegt toe dat dat geen onderdeel is van het contract van 
het sportbedrijf met de gemeente. Wijkteams kunnen nu ook naar sport-
verenigingen toegaan. Het sportbedrijf verhuurt geen kantines. 
 
De heer Drost antwoordt dat er op het Burgemeester Buining Sportpark 
één sportparkmanager is die contact heeft met alle verenigingen en club-
jes. Daar zal de heer Drost geen commerciële slag uit willen slaan. 
 
Wethouder Dragt antwoordt dat Antares toch wil participeren. 
  

Sluiting De voorzitter sluit de uitwisseling om 22.25 uur. 
 


